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Tisztelt Elnök Asszony!

A Házszabály 91 . § (2) bekezdése alapján kérdést kívánok feltenni

Dr. Németh Imre
földművelésügyi és vidékfejlesztési miniszter úrnak

„Ilyen felvásárlási árak mellett van-e jövője a tiszazugi szőlőtermesztésnek?"

címmel .

Kérdésemre írásbeli választ kérek Miniszter úrtól, azért tőle, mert e tárgykörben a
kormány tagjai közül ő az ílletékes .

Tisztelt Miniszter úr!

Borzasztóan elkeseredettek a kunsági borvidékhez tartozó tiszazugi szőlősgazdák a
ráfordításokat sem fedező rendkívül alacsony szőlőátvételi árak miatt .

Már 3 . éve nem hoz jövedelmet a szőlő . 2002-ben a termőkarok részlegesen elfagytak ;
az alacsony termés, elfogadható felvásárlási árakkal is csak a vásárolt anyagok és gépi
munkák költségeit fedezte .
2003-ban teljesen elfagytak az ültetvények, értékesítésre váró szőlő nem volt . Ki kellett
vágni az elfagyott tőkéket és újakat kellett növelni . Ezt a két évet állami támogatás
segítette ugyan, de ennek mértéke közel sem pótolta a veszteségeket .

Az ez évi termést kiemelkedőnek harangozták be, holott csak egy átlagos évnek
megfelelő mennyiség keletkezett, átlagon felüli ráfordításokkal .
Most szembe találják magukat a megszégyenítően alacsony felvásárlási árakkal, amely
már családok ellehetetlenülésével jár .

A sokszor hangoztatott EU-s korlátozás ellenére feltétlenül szükséges a kritikus
helyzetben lévő termelők - akár más csatornán keresztüli - közvetlen vagy közvetett
támogatása .

Írásbeli kérdés



A jövőt érintő további kérdések :

Megállítható-e a szőlőtermelők és borászok piaci helyzetét aláásó borhamisítás?
Megalapozott döntés volt-e a standolási törvény eltörlése?
Létrejöhet-e a termelők és borászok között tisztességes együttműködés,
támogatás megosztás?

Tisztelettel várom válaszát, intézkedését!

Tiszaföldvár, 2004 . szeptember 27 .
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Farkas Imre
országgyűlési képviselő
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